
Olsztyn, 22 listopada 2023 r. 

PROTOKÓŁ 

Z przeglądu warunków pracy oraz oceny stanu bezpieczeństwa i higieny 

pracy 

w Szkole Zdrowia Publicznego UWM w Olsztynie 

W dniu 21 listopada 2023 roku (wtorek) od godziny 9:00, odbył się przegląd warunków pracy 

oraz ocena stanu bezpieczeństwa i higieny pracy przez Zespół ds. Bezpieczeństwa i Higieny 

Pracy w składzie: 

Przewodniczący – mgr Artur Tański – Wydziałowy Inspektor Pracy 

Członkowie: 

– mgr Weronika Grela – przedstawiciel jednostki; 

– mgr inż. Marta Rojewska-Narkowicz – przedstawiciel BHP; 

– dr inż. Lech Kotlewski – przedstawiciel służb technicznych; 

Towarzyszył nam także w przeglądzie, pan mgr Andrzej Rozbicki, pełniący funkcję 

administratora obiektów przy ulicy Żołnierskiej 14.  

Uwagi pokontrolne 

Przegląd rozpoczęliśmy od budynku przy ul. Żołnierskiej 14c. Znajduje się tutaj Dziekanat 

Szkoły Zdrowia Publicznego oraz cztery Katedry: Katedra Biologii Medycznej, Katedra 

Pielęgniarstwa, Katedra Położnictwa oraz Katedra Ratownictwa Medycznego. 

Przegląd rozpoczęliśmy od sprawdzenia wejścia do budynku i portierni. Samo wejście było 

remontowane w zeszłym roku, przegląd przeprowadzony był tuż po zakończeniu prac i 

wówczas brakowało jeszcze wszystkich oznaczeń (np. wyjść ewakuacyjnych). Obecnie droga 

ewakuacyjne jest już prawidłowo oznaczona. Brakuje jednak klucza do szafki z gaśnicą. Na 

portierni nie zauważono braków – apteczka jest wyposażona, dostępny jest również 

defibrylator – sprawny i regularnie serwisowany. 

 Dziekanat SZP: 

W Dziekanacie brak większych uwag pod względem technicznym pomieszczeń. Istnieje 

jedynie konieczność zabezpieczenie kabli biegnących po podłodze – nie zostało to wykonane 

od poprzedniego przeglądu. Zwróciliśmy stanowczą uwagę na zamontowanie jak najszybciej 

specjalnej listwy. Ponadto dwie osoby nie posiadają aktualnych badań lekarskich, aczkolwiek 

zostały już im wystawione skierowania. 

 Katedra Pielęgniarstwa: 



Korytarz przy Katedrze Pielęgniarstwa został kilka dni wcześniej odmalowany (ciągle jeszcze 

czuć zapach farby), z tego powodu brakuje w tym momencie gaśnicy oraz niezbędnych 

oznaczeń ppoż. i bezpieczeństwa. W sali 313 w dalszym ciągu oświetlenie stanowią stare 

oprawy, które zostały już wymienione w większości budynku, gdyż stanowiły bezpośrednie 

zagrożenie zdrowia (zużycie materiału sprawia, że spadały bez żadnej ingerencji). W tej sali 

znaleźliśmy także kontakt wypadający z puszki. Pracownicy zgłosili nam także ciężkie 

warunki do prowadzenia zajęć w sali 321, z powodu zimna. Stwierdziliśmy, że grzejniki 

grzały z odpowiednią mocą, a ewentualne niedogodności mogą stanowić nieszczelne okna. 

Administrator zobowiązał się do zorganizowanie ekipy, która sprawdzi i ewentualnie 

wyreguluje szczelność okien w tej sali (w żadnej inne sali w budynku nie stwierdzono 

podobnego problemu).  

 Katedra Położnictwa: 

Nie mieliśmy krytycznych uwag. 

 Katedra Biologii Medycznej: 

Przy okazji kontroli w laboratorium (pokój 112), zwrócono uwagę na przebiegający po 

podłodze przez całe pomieszczenie kabel - niedogodne umieszczenie gniazd internetowych 

zmusiło pracownice Katedry do przeciągnięcia przewodu przez całą długość laboratorium, 

stwarzając tym samym zagrożenie w komunikacji. Problem występował już w latach 

ubiegłych, jednak nie udało się znaleźć dogodnego rozwiązania. Ponadto w pokoju 101 

zauważono umieszczenie lampki na szafce, tuż przy zlewie – urządzenie elektryczne w 

bezpośrednim kontakcie z wodą.  

 Katedra Ratownictwa Medycznego: 

Nie mieliśmy krytycznych uwag. 

 Ogólna sytuacja w budynku przy Żołnierskiej 14C: 

Stan budynku poprawiany jest sukcesywnie. W sierpniu dokonano odświeżenie klatki 

schodowej poprzez odmalowanie ścian i wymianę okien. Jak już było wspomniane, malowane 

są także korytarze. Na uwagę zasługują w dalszym ciągu drogi ewakuacyjne. W tym 

momencie jedyną drogą ewakuacji jest wyjście przez główne wejście do budynku (poziom 3). 

Istnieje alternatywna droga (druga klatka schodowa), lecz drzwi do niej zamknięte są na 

wszystkich kondygnacjach a klucze nie są dostępne (jedyne egzemplarze znajdują się na 

portierni). Na niektórych brakuje też oznaczenia o drodze ewakuacyjnej. 

Nie stwierdzono większych ubytków w sprzęcie ppoż. w budynku – jedynie brak jednej 

gaśnicy (ww.), w dwóch miejscach brak klucza do szafek z gaśnicą i hydrantem, brak kilku 

oznaczeń. Zauważyliśmy za to nowe węże gaśnicze przy niektórych hydrantach. 

W tym roku Szkoła Zdrowie Publicznego korzysta także z pomieszczeń w budynku przy ul. 

Żołnierskiej 14 (po Wydziale Nauk Społecznych). Dokonaliśmy, więc oględzin także w tym 

budynku. Nic nie wzbudziło w nas niepokoju -  sprzęt ppoż. jest, ciągi komunikacyjne drożne, 

na portierni jest apteczka (w pełni wyposażona). Ogólne warunki dobre. 



W strukturę Szkoły Zdrowia Publicznego wchodzą jeszcze cztery Katedry, których 

siedziby mieszczą się poza obrębem budynków na ulicy Żołnierskiej: 

 Katedra Psychologii i Socjologii Zdrowia oraz Zdrowia Publicznego  

Katedra w kwietniu otrzymała nową siedzibę – w nowo wybudowanym skrzydle 

Uniwersyteckiego Szpitala Klinicznego na ul. Warszawskiej 30. Nie znaleźliśmy zastrzeżeń 

do stanu technicznego pomieszczeń, jednak widać, że nie wszystko jest jeszcze do końca 

uporządkowane. W niektórych miejscach niedrożne są ciągi komunikacyjne (najtrudniej jest 

się przemieszczać do szatni i toalety).  

 Katedra Pulmonologii 

Znajdująca się w Samodzielnym Publicznym Zespole Gruźlicy i Chorób Płuc w Olsztynie 

Katedra, mająca do dyspozycji tylko pokoje sekretariatu i pokoju Kierownika, nie wykazały 

nieprawidłowości – z racji siedziby w szpitalu, zachowują tamtejsze standardy ochrony 

osobistej.  

 Katedra Chirurgii: 

Katedr mieści się w Szpitalu MSW – sytuacja ja wyżej – brak zastrzeżeń. 

 Katedra Fizjoterapii: 

Nowo powstała Katedra, docelowo będzie miała swoją siedzibę na Kortowie, w budynku przy 

ul. Prawochańskiego 14. Jednakże, dopiero zakończono tam prace budowlano-remontowe, 

postanowiliśmy odłożyć kontrolę w tym miejscu na przyszły rok. 

Podsumowanie, wnioski i sugestie 

Przegląd przebiegł sprawnie i bez problemów. Stan pomieszczeń i komfort pracy widocznie 

się polepsza. Coraz mniej rzeczy wprawia w niepokój, co znacznie ułatwia pracę komisji. 

Myślę, że obecne władze przykładają dużą uwagę, aby, chociażby przez zlecane i 

wykonywane remonty, polepszać komfort i bezpieczeństwo pracy.  

Jedynie otwartą pozostaje kwestia drogi ewakuacyjnej w budynku przy ul. Żołnierskiej 14c, 

na którą postaram się nałożyć większy nacisk na władze Szkoły. 

mgr Artur Tański      …………………………………… 

mgr Weronika Grela      …………………………………… 

mgr inż. Marta Rojewska-Narkowicz   …………………………………… 

dr inż. Lech Kotlewski     …………………………………… 


